

ISSN 1674-9502

CN 31-2011/D

# 上海政法學院學報

JOURNAL OF SHANGHAI UNIVERSITY OF POLITICAL SCIENCE & LAW

中国人文社会科学类扩展期刊  
全国优秀社会科学报  
全国高校文科学报特色栏目  
上海市优秀期刊  
上海市优秀学报

法治論叢

2 2020

### 上合组织法治

- 被攻克的最后堡垒：2019年《海牙判决公约》所涉关键问题评析 徐国建 1
- 中国特色自由贸易港文旅机构融合改革研究 刘云亮 翁小茜 30

### 重大疫情防控法治专题

- 疫情应对中行政执法整合问题研究 关保英 39
- 传染病分类立法的缺陷及修补  
——以新冠肺炎疫情防控为中心 刘风景 51
- 重大疫情防治中刑法罪名适用研究 李翔 61

### 法学前沿

- 民法典之生命权、身体权与健康权立法论 张红 70
- 我国企业住所制度及改革的法理检讨与前瞻性构想 郭富青 87
- 智能机器人主体性的刑法审视 张勇 许亚洁 105
- 推动人民建议征集制度优势转化为国家治理效能 汤啸天 115

### 党内法规研究

- 论党的领导法治化 施新州 123
- 党的领导法规之法理证成 蒋清华 136

**Journal of Shanghai University of Political Science & Law**

**THE RULE OF LAW FORUM**

**Vol. 35 No. 2 Mar. 2020**

**Contents**

Comment on Key Issues Concerning Hague Judgment Convention in 2019	Xu Guojian	1
On Integration Reform of Cultural and Tourism Institutions of Free Trade Port with Chinese Characteristics	Liu Yunliang & Wen Xiaoqian	30
Study on Integration of Administrative Law Enforcement in Epidemic Response	Guan Baoying	39
Defect and Remedy of Legislation on Classification of Infectious Diseases	Liu Fengjing	51
Study on Application of Criminal Charges for Major Epidemic Prevention and Control	Li Xiang	61
On Legislation of Right to Life, Body and Health in Civil Code	Zhang Hong	70
Legal Review and Perspective Idea on Enterprise Residence System and its Reform in China	Guo Fuqing	87
On Subjectivity of Intelligent Robot in Criminal Law	Zhang Yong & Xu Yajie	105
To Promote Advantages in People's Proposal Collection System into Efficiency of National Governance	Tang Xiaotian	115
On Legalization of Party Leadership	Shi Xinzhou	123
Legal Justification for Laws and Regulations of Party Leadership	Jiang Qinghua	136